開南大學九十六年度第一學期應用英語學系科目教學計劃表

課程編號	3	5	5	0	3	0	1	5	1	*	必修	授課教師: 陳漢昕 老師 開課系所: 應用英語 學系	
班次											選修	年級班別: 三 年 A,B,C 班	
	課程名稱(中文)									學	分數	課程名稱(英文)	
	- LESI I	國際關係解析(一)							2		The Analysis of Current Political and Economic Relations		
<u>!</u>										Among Asia Pacific Countries			
	1	The course is designed for junior and senior students who are going to graduate in the near future to find a job internally											
	or externally, so that they are compulsory to understand what happen outside Taiwan in Asia-Pacific countries regarding												
		their economic and political policies. First of all, combining international relations theories and practical experiences,											
教學目標 與內容	ថ	this course serves the purpose of cultivating students' cultural and economic background to know the relationship											
	7	between government policy and enterprise's existence. Second, how and through what processes do the governments											
		make decisions and other policies? What are the connections between those policies and people? Third, through the											
		"issue study" and "panel discussion", let students realize how to motivate and prepare themselves in order to survive											
		when they get into the society.											
實施方法	i	*	※講解法□實作法※分組討論法□演習法□問答法□其他										
======================================	2	期中測驗 40% 期末測驗 40% 平時成績 20%											
評量方式	4	其他											
		(請按作者、書名、版別、出版商、發行地、出版年份、起訖頁數順序填寫)。											
		The textbook of this course is in English and based on the materials chosen by the teacher himself from all over the											
授課使用	及	academic research books published recently in the U.S.A. And the reference books are as following:											
參考書籍	Ē	宋鎮照教授,台灣與亞太之政治經濟:秩序,定位,挑戰與出路;海峽學術出版社,2004 初版.											
		張銷	易鎭津	雪, 召	≤ 炳南	主編	, <	東南	有亞政	文府與	政治>	(台北:揚智文化事業,1999 年 3 月初版);周世雄,<國際體	
		系與	有图本	或安全	協商	₹> (台非	է:∄	」南,	民 8	3年12月	月初版)	
科目簡介(含課程大綱及教學進度):													



第一週,第一章緒論:Definitions And The Syllabus Explanations (定義與課程目標說明解釋)

第二週,第二章:Taiwan And The Southeast Asia Countries (台灣與東南亞之政經發展關係)

第三週,第三章: Taiwan And The Northeast Asia Countries (台灣與東北亞之政經發展關係)

第四週,第四章: Taiwan And The Mainland China (台灣與大陸之政經發展關係)

第五週, 第五章: The Economic Relations Between Taiwan And The Northeast Asia Countries (台灣與東亞經濟圈之政經發展關係)

第六週,第六章: Taiwan And The APEC (台灣與亞太經合會之政經發展關係)

第七週,第七章: Taiwan And The Central Asia Countries (台灣與中亞之政經發展關係)

第八週,第八章: Taiwan and Asia-Europe Summit (台灣與亞歐高峰會之政經發展關係)

第九週,第九章: Mid-term Exam (in English)

第十週,第十章: Taiwan Roles Between The U.S., China, And The ASEAN Countries (台灣與美,中,東協之三角政經關係發展)

第十一週,第十一章: Taiwan, The SCO, And The ARF (台灣,上海合作組織與博鰲亞洲論壇)

第十二週,補充資料: The Inspirations From The BRICS (金磚四國興起之啓示 BRICs)

第十三週,補充資料: The Perspectives of The Next-Eleven Developing Countries (下一波新興十一國之展望)

第十四週, The Assess And Debt of Taiwan in Asia 台灣在亞太地區的資產與負債(代結論)

第十五週,第十六週,第十七週 Penal Discussion And Preparing For the Final Exam (分組討論及亞洲國家影片欣賞)

第十八週, Final Exam (期末測驗 英文作答)

說明:

1. 授課教師於學期前填寫本表,經課程委員會審核後,影印分送給教師所屬課程委員會召集人,授課班級 所屬系、所及教務處課務組;並於開始上課時,將本內容向學生說明。

2. 本表於 91.4.23 第四次校課程委員會討論通過。

課程委員會召集人:

授課教師: 陳漢昕老師



